
Datum doručení: 4. 6. 2024 
 
Centrální číslo jednací: PS20240011625 
 
Věc: Návykové látky v PS 
 
Žádost  
 
(…)  

Žádost o poskytnutí informace 
(dle zákona č. 106/1999 Sb., o svobodném přístupu k informacím) 

 
(…)                 

„Dobrý den, ve smyslu zákona č. 106/1999 Sb., o svobodném přístupu k informacím, 

tímto Vaší instituci žádám o poskytnutí následujících informací: 

Žádám o odpovědi na následující otázky vztahující se k nálezu "papírku se zbytky 

kokainu" v Poslanecké sněmovně v Praze v lednu loňského roku, jde o mediálně velmi dobře 

známou kauzu:  

 

1. Kdy přesně došlo k nálezu papírku se zbytky látky, která byla později analyzována jako 

kokain? Prosím o uvedení dne a času.  

2. Stáhla a archivovala policie - ochranná služba videozáznamy zachycující osoby 

vcházející na pánské wc a vycházejících z něj?   

3. Z jakého časového období disponujete videozáznamy? Existují videozáznamy z 

předmětného dne?   

4. V případě, že nebyly videozáznamy zálohovány, prosím o vysvětlení, proč a jak 

standartně dlouho se záznamy archivují? 

5. Můžete uvést, jaké dokumenty v předmětné kauze k "nálezu kokainu" vznikly? Můžete 

poskytnout jejich znění v anonymizovaném podobě?  

6. Jaké dokumenty v souvislosti s řešením nálezu papírku se zbytky kokainu ochranná 

služby vyhotovila - tedy záznamy, zápisy, č.j. atd. Můžete mi poskytnout všechny tyto 

dokumenty, v případě potřeby v anonymizované podobě? 

7. Můžete uvést, zda byl o nálezu informován šéf ochranné služby Jiří Komorous a kdy a 

kdo z představitelů Sněmovny? Můžete to doložit písemnými doklady o tom, že tuto 

informaci obdrželi a poskytnout je v anonymizované podobě? 

8. Můžete uvést, kdo se v předmětné době nacházel v kanceláři předsedkyně Sněmovny 

Markéty Pekarové Adamové?  

9. Můžete uvést, zda a v jakém čase se v předmětné době nacházel na půdě Sněmovny Petr 

Pelc, šéf kanceláře paní Markéty Pekarové Adamové?  

10. Můžete uvést, zda v předmětný den byly ohlášeny za Markétou Pekarovou Adamovou či 

Petrem Pelcem nějaké návštěvy? Můžete říct, kdo konkrétně  a zda se mohly pohybovat po 

Sněmovně? 

11. Můžete uvést, k jakému datu skončili na pozici členů ochranné služby příslušníci, kteří 

tuto kauzu řešili a kteří na toaletách papírek s kokainem nalezli?“ 



Odpověď 

 

(…) 

Vážený pane ………….., 

potvrzujeme, že Kanceláři Poslanecké sněmovny byla dne 4. června 2024 doručena 

prostřednictvím elektronické podatelny Vaše žádost o informace, podaná podle zákona č. 

106/1999 Sb., o svobodném přístupu k informacím, ve znění pozdějších předpisů (dále jen 

„zákon o svobodném přístupu k informacím“), v níž požadujete poskytnout následující 

informace (citujeme): 

„Dobrý den, ve smyslu zákona č. 106/1999 Sb., o svobodném přístupu k informacím, 

tímto Vaší instituci žádám o poskytnutí následujících informací: 

Žádám o odpovědi na následující otázky vztahující se k nálezu "papírku se zbytky 

kokainu" v Poslanecké sněmovně v Praze v lednu loňského roku, jde o mediálně velmi dobře 

známou kauzu:  

 

1. Kdy přesně došlo k nálezu papírku se zbytky látky, která byla později analyzována jako 

kokain? Prosím o uvedení dne a času.  

2. Stáhla a archivovala policie - ochranná služba videozáznamy zachycující osoby 

vcházející na pánské wc a vycházejících z něj?   

3. Z jakého časového období disponujete videozáznamy? Existují videozáznamy z 

předmětného dne?   

4. V případě, že nebyly videozáznamy zálohovány, prosím o vysvětlení, proč a jak 

standartně dlouho se záznamy archivují? 

5. Můžete uvést, jaké dokumenty v předmětné kauze k "nálezu kokainu" vznikly? Můžete 

poskytnout jejich znění v anonymizovaném podobě?  

6. Jaké dokumenty v souvislosti s řešením nálezu papírku se zbytky kokainu ochranná 

služby vyhotovila - tedy záznamy, zápisy, č.j. atd. Můžete mi poskytnout všechny tyto 

dokumenty, v případě potřeby v anonymizované podobě? 

7. Můžete uvést, zda byl o nálezu informován šéf ochranné služby Jiří Komorous a kdy a 

kdo z představitelů Sněmovny? Můžete to doložit písemnými doklady o tom, že tuto 

informaci obdrželi a poskytnout je v anonymizované podobě? 

8. Můžete uvést, kdo se v předmětné době nacházel v kanceláři předsedkyně Sněmovny 

Markéty Pekarové Adamové?  

9. Můžete uvést, zda a v jakém čase se v předmětné době nacházel na půdě Sněmovny Petr 

Pelc, šéf kanceláře paní Markéty Pekarové Adamové?  

10. Můžete uvést, zda v předmětný den byly ohlášeny za Markétou Pekarovou Adamovou či 

Petrem Pelcem nějaké návštěvy? Můžete říct, kdo konkrétně  a zda se mohly pohybovat 

po Sněmovně? 

11. Můžete uvést, k jakému datu skončili na pozici členů ochranné služby příslušníci, kteří 

tuto kauzu řešili a kteří na toaletách papírek s kokainem nalezli?“ 



Nejprve Vás chceme informovat, že v souladu s Příkazem č. 4/2010 vedoucího 

Kanceláře Poslanecké sněmovny, v platném znění, je k vyřízení Vaší žádosti příslušné 

Samostatné oddělení styku s veřejností Kanceláře Poslanecké sněmovny.  

Ve věci Vaší žádosti bylo v souladu s § 14 odst. 5 písm. c) zákona o svobodném přístupu 

k informacím vydáno samostatné sdělení o částečném odložení Vaší žádosti v bodech, které se 

nevztahují k působnosti Poslanecké sněmovny ani Kanceláře Poslanecké sněmovny. Dále 

v bodech, k nimž zdejší povinný subjekt nemá požadované informace, bylo v souladu s § 15 

odst. 1 zákona o svobodném přístupu k informacím vydáno samostatné rozhodnutí o částečném 

odmítnutí Vaší žádosti č. j. PS 2024/11625/3, které je zasíláno na Vámi uvedenou poštovní 

adresu, neboť dle zákonných požadavků na doručování formálních písemností je třeba, pokud 

žadatel nemá datovou schránku, rozhodnutí zasílat prokazatelným způsobem prostřednictvím 

držitele poštovní licence. 

Mimo tyto úkony Vás chceme k meritu Vaší žádosti informovat, že o bezpečnostním 

incidentu s návykovou látkou bylo vedení Poslanecké sněmovny, resp. vedení Kanceláře 

Poslanecké sněmovny poprvé informováno až v nedávné době, tj. v měsíci květnu 2024, ze 

sdělovacích prostředků. V době, kdy k tomuto incidentu mělo dojít, tj. v měsíci lednu 2023, 

nebyly představitelům Poslanecké sněmovny, resp. Kanceláře Poslanecké sněmovny, tyto 

poznatky známy. Žádnými dřívějšími informacemi v této věci proto Poslanecká sněmovna, 

resp. Kancelář Poslanecké sněmovny nedisponovaly, ani nedisponují, v této záležitosti nebyly 

vydány či zpracovány žádné dokumenty, a bez znalosti věci nebyla přijímána žádná opatření. 

Řešení uvedené situace spadalo do působnosti Ochranné služby Policie České republiky, s níž 

je v současné době jednáno, mimo jiné i o potřebném nastavení vzájemné komunikace.  

Ve věci daného bezpečnostního incidentu byla vydána tisková zpráva, která je 

uveřejněna na webových stránkách Poslanecké sněmovny www.psp.cz, a to v sekci Aktuality. 

Přímo dostupná je na tomto odkazu https://www.psp.cz/sqw/cms.sqw?z=19226. 

Ve vztahu k formulaci dotazů č. 3 a 4 Vaší žádosti předpokládáme, že máte na mysli 

záznam z bezpečnostního kamerového systému, a nikoli videozáznamy z jednání Poslanecké 

sněmovny, které jsou jednak živě vysílány (streamovány) v průběhu jednání Poslanecké 

sněmovny prostřednictvím webových stránek www.psp.cz, a jednak jsou veřejnosti k dispozici 

tamtéž v rámci Videoarchivu. Naproti tomu bezpečnostní kamerový systém se záznamem je 

v sídle Poslanecké sněmovny provozován výhradně za účelem splnění zákonné povinnosti na 

zajištění bezpečnosti sídelních objektů Poslanecké sněmovny, stejně jako bezpečnosti 

chráněných osob, přítomných v těchto sídelních objektech, což v souladu se zákonem č. 

273/2008 Sb., o Policii České republiky, ve znění pozdějších předpisů, náleží do působnosti 

Ochranné služby Policie České republiky. Záznamy, pořizované bezpečnostními kamerami, 

slouží Ochranné službě Policie České republiky jako jeden z prostředků k plnění jejích úkolů 

při zajišťování bezpečnosti chráněných objektů a chráněných osob v Poslanecké sněmovně. 

Mimo tyto bezpečnostní aspekty je provozování automatického kamerového systému se 

http://www.psp.cz/
https://www.psp.cz/sqw/cms.sqw?z=19226
http://www.psp.cz/


záznamem považováno za zpracování osobních údajů, a proto tento způsob zpracování 

osobních údajů podléhá i povinnostem podle příslušných právních předpisů na jejich ochranu.  

Obecně k bezpečnostnímu kamerovému systému můžeme sdělit, že jeho vlastníkem a 

provozovatelem je Kancelář Poslanecké sněmovny, a obsluhován je výhradně příslušníky 

Policie České republiky. Záznamy jsou uchovávány dle potřeby (individuálně posuzováno) po 

nezbytně nutnou dobu, přičemž obecně tato doba činí dle sdělení věcně příslušného útvaru 1,5 

až 2 měsíce, v závislosti na velikosti souborů a kapacitě na příslušném disku.  

Jiné informace, týkající se dané záležitosti, zdejší povinný subjekt v době zpracovávání 

Vaší žádosti nemá, a proto byla Vaše žádost v souladu se zákonem o svobodném přístupu 

k informacím vyřízena výše uvedeným způsobem. 

S pozdravem 


